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1. Opening en welkom 

De voorzitter van de CCD zit de bijeenkomst voor. Hij opent de 
bijeenkomst en heet de leden van het gebruikersplatform welkom. Er zijn 
een aantal nieuwe gezichten en daarom wordt er een voorstelronde 
gedaan. De toehoorders namens NVDEC en NVWA hebben zich afgemeld 
voor deze bijeenkomst. 
 

2. Vaststellen agenda 

Op verzoek van het gebruikersplatform wordt het op 29 december 2017 
op de website van de CCD geplaatste en op 2 januari 2018 naar de DEC’s 
verstuurde document ‘Adviestraject DEC-CCD’ als agendapunt 6 
toegevoegd. Hierdoor worden agendapunt 6 en 7 veranderd in 
respectievelijk 7 en 8. De agenda wordt met deze wijziging vastgesteld. 
 
 

3. Verslag overleg 17 november 2017 

a. Vaststelling. Er wordt een aantal correcties op het verslag ingebracht. 
Deze worden verwerkt voordat het verslag op de website van de CCD 
wordt gepubliceerd. 

b. Naar aanleiding van het verslag: 
De CCD zorgt dat een ontbrekende gerechtelijke uitspraak van de 
rechtbank Den Haag alsnog op de website van de CCD wordt 
gepubliceerd. Verder zijn er geen opmerkingen. 
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4. Actualiteiten 

De uitspraak in de mannetjes/vrouwtjes-zaak is kort besproken. Hoewel de 
Afdeling bestuursrechtspraak Raad van State heeft geoordeeld dat de 
stelling dat de dierproeven evengoed kan worden uitgevoerd met muizen 
van beide geslachten ten onrechte onvoldoende wetenschappelijk is 
onderbouwd en de CCD een nieuwe beslissing op bezwaar moet nemen, 
volgt uit de uitspraak tevens dat de CCD bevoegd is aan een vergunning 
voorschriften te verbinden, ook op dit vlak.  
Het gebruikersplatform (lid) stelt voor dat de geslachtendiscussie wordt 
gecomprimeerd tot eigen fok bij vergunninghouders en dat fokbedrijven en 
landbouwhuisdieren buiten de discussie worden gehouden. De CCD geeft 
aan dat de geslachtendiscussie niet speelt bij landbouwhuisdieren. Deze 
suggestie over het beperken van de geslachtendiscussie tot eigen fok door 
instellingsvergunninghouder wordt meegenomen bij een interne evaluatie 
van de geslachtenvoorwaarde. 
a. EU-evaluatie 

De CCD heeft de conclusies van de EU-evaluatie besproken met 
medewerkers van het ministerie van LNV. Het ministerie heeft de 
reacties van Nederlandse respondenten opgevraagd. Zodra deze 
worden ontvangen, zullen deze worden geëvalueerd. Er is geen tijdpad 
aan te geven wanneer de reacties van de respondenten zullen worden 
ontvangen.  
Het gebruikersplatform (lid) deelt mee dat de EU overweegt om een 
internationale, en goed doorzoekbare, database voor Niet-technische 
samenvattingen op te zetten. Het is de bedoeling dat deze database 
vanaf 1 januari 2021 in gebruik zal worden genomen. Het is op dit 
moment onduidelijk of de NTSen dan, zoals nu het geval is, in de 
eigen taal moeten/kunnen worden gepubliceerd of dat NTSen in het 
Engels zouden moeten worden opgesteld. 

b. Vereenvoudigde procedure en formulieren 
De voorzitter geeft aan dat zowel de herziene formulieren voor de 
aanvraag van een projectvergunning als de vereenvoudigde procedure 
door de minister zijn goedgekeurd. Naar verwachting worden deze op 
1 maart 2018 gepubliceerd. Na publicatie van de formulieren in de 
Staatscourant geldt een overgangsperiode van drie maanden. De CCD 
heeft naar aanleiding van de vorige bijeenkomst van het 
gebruikersplatform twee reacties ontvangen over de 
aanvraagformulieren  Een groot aantal suggesties zijn overgenomen. 
De CCD geeft aan dat het gebruikersplatform in de week van 5 
februari 2018 een terugkoppeling zal ontvangen waarin wordt 
aangegeven op welke wijze de formulieren zijn aangepast naar 
aanleiding van de ontvangen reacties. De CCD zegt toe de formulieren 
in de week van 5 februari 2018 alvast ter beschikking te stellen aan 
het IvD Platform.  

 

5. Vergunningverleningsstelsel 

In de vorige bijeenkomst van het gebruikersplatform is afgesproken dat 
de leden van het gebruikersplatform zouden inventariseren hoe hun 
achterban staat tegenover de door de CCD voorgestelde wijziging van het 
vergunningverleningsstelsel.  De voorzitter verzoekt het 
gebruikersplatform voor het volgende overleg een notitie aan te leveren 
over de wensen van het veld met betrekking tot de door de CCD 
voorgestelde stelselwijziging. De voorzitter verzoekt het 
gebruikersplatform deze notitie één maand voor het overleg aan te 
leveren zodat de CCD eventueel nog aanvullende informatie kan 



 
  
 
 

  
 

  

 

Pagina 3 van 4 

aanleveren die behulpzaam kan zijn bij de discussie, bijvoorbeeld over 
mogelijke kosten. Het gebruikersplatform stemt hiermee in. Het 
gebruikersplatform (lid) verzoekt de CCD om een heldere opdracht waarin 
wordt weergegeven wat er van het gebruikersplatform wordt verwacht. De 
CCD zegt dit toe. 

 

6. Adviestraject DEC-CCD (agendapunt 6 nieuw) 

Het gebruikersplatform (lid) geeft aan dat er in de brief van de CCD aan 
de DEC’s stappen staan beschreven die het proces kwetsbaarder maken 
en vertragen. 
 
- Eén van de zaken betreft het slechts eenmalig stellen van vragen door 
de DEC’s aan de aanvrager. De CCD licht naar aanleiding hiervan het 
proces van indienen van aanvragen toe. De CCD legt uit dat het beperken 
van het aantal vragenrondes voorkomt dat DEC’s meeschrijven met 
aanvragers. Het vergroot de afstand tussen DEC’s en de 
vergunninghouders zodat de DEC’s zich beter kunnen richten op hun rol 
als adviseur van de CCD. Door deze verandering in de rol van de DEC’s 
komt de verantwoordelijkheid voor het indienen van een goede aanvraag 
nog nadrukkelijker bij de vergunninghouder te liggen. 

 
- Het gebruikersplatform (lid) uit de zorg dat het niet laten doorvoeren 
van veranderingen in de aanvraag naar aanleiding van door de DEC 
gestelde vragen er toe zal leiden dat de aanvraag niet meer in 
overeenstemming is met de uiteindelijke vergunning. De CCD licht toe dat 
bij verschil van inzicht tussen de aanvrager en de DEC, de DEC dit in het 
advies aan de CCD zal opnemen. De CCD neemt hierover vervolgens een 
besluit. Indien de CCD het advies van de DEC volgt, zal de CCD de 
aanvrager verzoeken de aanvraag op dat punt aan te passen. De CCD 
realiseert zich dat het van belang is dat de aanvraag compleet en correct 
is, zowel voor handhaving door de NVWA als voor de IvD’s. 
 
- Het gebruikersplatform (lid) geeft aan dat het gedurende de behandeling 
van een aanvraag doorgeven van het starten/stoppen van de klok door de 
DEC leidt tot een verzwaring van de administratie. Het gebruikersplatform 
geeft aan het wenselijk te vinden dat voor de procesbewaking een 
elektronisch systeem wordt opgezet. Als voorbeeld wordt het 
procesbewakingssysteem van het College ter Beoordeling van 
Geneesmiddelen genoemd. De voorzitter zegt toe uit te zoeken of het 
mogelijk is een dergelijk systeem te gebruiken. 
 
- Het gebruikersplatform (lid) geeft aan het onwenselijk te vinden dat 
instemming van de aanvrager is vereist als de DEC extern advies wil 
opvragen. De CCD licht toe dat dit noodzakelijk is, omdat de behandeling 
van een aanvraag alleen kan worden opgeschort als de DEC of de CCD 
vragen stelt aan de aanvrager en niet als extern advies wordt opgevraagd.  
Als het een complexe aanvraag betreft, kan de CCD de behandeltermijn 
met 15 werkdagen verlengen. Het opvragen van extern advies kan een 
reden zijn de aanvraag complex te verklaren. Indien de behandeltermijn 
echter met meer dan 15 werkdagen dreigt te worden overschreden, is 
instemming van de aanvrager nodig om de behandeling van de aanvraag 
op te schorten. 
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- Het gebruikersplatform verzoekt de CCD te onderzoeken of de initiële 
documenten voor een projectvergunningaanvraag wel onder de Wob 
vallen als deze niet inhoudelijk bekeken worden door de CCD voordat deze 
naar de DEC’s worden gestuurd. De CCD zegt toe dit te onderzoeken. 
 
- Het gebruikersplatform (lid) vraagt of de brief aan de DEC’s ook aan de 
vergunninghouders ter beschikking kan worden gesteld. De CCD geeft aan 
dat het document op 29 december 2017 op de website van de CCD is 
geplaatst en dus ook al voor vergunninghouders toegankelijk is. Een 
verkorte versie is op 30 januari als nieuwsbericht op de website geplaatst. 

 

7. Werkafspraken, volgende vergadering 

De voorzitter geeft aan met één van de leden van het gebruikersplatform 
te hebben gesproken over de samenwerking tussen het gebruikersplatform 
en de CCD. Naar aanleiding hiervan en de door het gebruikersplatform 
ingestuurde brief over de Beleidsregels ‘Meldingen in het kader van een 
projectvergunning’ waarin twijfel wordt uitgesproken over de juridische 
houdbaarheid van de beleidsregels, wordt gesproken over de rol van het 
gebruikersplatform.  De CCD vindt dat de samenwerking met het 
gebruikersplatform in de loop van de tijd verbeterd is. De CCD ziet het 
gebruikersplatform als een klankbord voor haar werkzaamheden. Voor 
besluitvorming is het mandaat bij het ZBO-CCD neergelegd. Het 
gebruikersplatform (lid) geeft aan dat het van belang is dat alle 
conceptdocumenten worden voorgelegd. Naast de input vanuit het 
gebruikersplatform wordt ook de inbreng van andere partijen 
meegenomen en meegewogen. Het beeld bij het gebruikersplatform (lid) is 
dat de sfeer inderdaad verbeterd is. Het is volgens het gebruikersplatform 
(lid) wel van belang dat bekeken wordt hoe alles nog beter ingeregeld kan 
worden. Het gebruikersplatform (lid) geeft aan dat het in elk geval van 
belang is dat het gebruikersplatform meer inzicht krijgt in de 
achterliggende gedachte achter door de CCD genomen besluiten. 
Naar aanleiding van de brief over de Beleidsregels ‘Meldingen in het kader 
van een projectvergunning’ zal een informatief gesprek plaatsvinden 
tussen juristen van de CCD en een door het gebruikersplatform 
aangedragen jurist. Eén van de leden van het gebruikersplatform zal dit 
gesprek initiëren.  
Daarnaast zal het gebruikersplatform een notitie opstellen gericht op 
verdere verbetering van de samenwerking tussen de CCD en het 
gebruikersplatform. 
 
Tot slot geeft het gebruikersplatform aan dat het verslag niet eerst 
rondgestuurd hoeft te worden voor een schriftelijke ronde. Het verslag kan 
worden meegestuurd met de agenda. Aanvullingen kunnen tijdens de 
bijeenkomst met het gebruikersplatform worden gecommuniceerd. 

 
8. Sluiting 

De voorzitter sluit de bijeenkomst. 
 


